
 

Zápis z jednání 22. Valné hromady Českého florbalu 

------------------------------------------------------------------------------------------------------------  

Místo a čas konání: Brno, Hotel Avanti, 2. 10. 2020, 17.00 

 

1) Zahájení, schválení jednacího řádu, schválení programu, volba pracovního předsednictva a 

volba mandátové komise  

V úvodu vystoupil prezident Českého florbalu Filip Šuman a přivítal všechny delegáty a hosty 22. 

valné hromady. Následně všem v krátkosti přiblížil organizaci celé valné hromady včetně hrubého 

časového harmonogramu. 

Delegáti VH schválili jednací řád valné hromady dle předloženého návrhu. Delegáti VH schválili 

program valné hromady dle předloženého návrhu. Delegáti schválili návrh, aby pracovní 

představenstvo pracovalo ve složení: Filip Šuman, Martin Musil, Michal Peterka, Václav Culka, Renáta 

Typlová, Petr Galasovský, Petr Musil, Daniel Novák a Jan Maceček. Pracovní předsednictvo zvolilo 

Filipa Šumana za předsedajícího valné hromady. 

Delegáti hlasovali o složení mandátové komise. Za členy byli navrženi: Jiří Kučera, Tomáš Pacák a 

Jiří Gurkovský. Delegáti schválili navržené složení mandátové komise. 

Následně byla během jednání schválena zpráva mandátové komise, kdy ze 74 pozvaných delegátů 

bylo přítomných 59 delegátů, což představuje účast 77 % oprávněných delegátů. Díky tomu je 22. 

valná hromada Českého florbalu usnášeníschopná a je oprávněna přijímat platná usnesení. Pro přijetí 

platného usnesení je třeba souhlasu nadpoloviční většiny přítomných delegátů. Nadpoloviční většina 

z přítomných delegátů je tedy 30 delegátů.  

 

 

2) Schválení volebního řádu a volba volební komise 

Delegáti VH schválili volební řád dle předloženého návrhu. 

Delegáti hlasovali o složení volební komise. Za členy byli navrženi: Lukáš Grundler, Luděk Červ a Petr 

Šíma. Delegáti schválili navržené složení volební komise. 

 

 

3) Zpráva o činnosti Českého florbalu za období od 21. VH a současném stavu florbalu 

Filip Šuman přednesl zprávu o činnosti Českého florbalu a stavu rozvoje českého florbalu. Nastínil 

také nejdůležitější události, které se v sezoně 2019/2020 udály: 

- komplexní program podpory oddílů 

- nový program pro rozvíjející se oddíly 

- počet družstev překročil hranici 2500 

- program na podporu vzniku tréninkových hal 

- projekt rozvoje federací – Erasmus+ 

- spuštění licenčního systému oddílů 

- florbal na ODM v Liberci 2019 

- nový systém práce s talenty 

- nové 4leté plány v regionech 

- ženy téměř ve finále MS 

- Mistroství světa juniorek přesunuto na rok 2021 

- zařazení florbalu do sportovního centra Victoria 



 

- v Ostravě proběhl Pohár mistrů 2020 

- spuštěna elektronizace matričních procesů 

- „vyprodané“ turnaje Street Floorball 

- Livesport nový generální partner Superligy 

- pořízení 14 mobilních florbalových povrchů 

 

F. Šuman krátce okomentoval jednotlivé události uplynulé sezony. Uplynulou sezonu předčasně 

ukončila pandemie Covid-19, kdy od března 2020 bylo zakázáno pořádat soutěžní utkání. S přípravou 

nové sezony tedy došlo k přípravě různých scénářů a variant s ohledem na stále trvající situaci. 

 

Nejdůležitější oblasti: 

 

Finance 

- Národní agentura pro sport – pro florbal 70 mil. Kč; nové programy; 

- Klíčový program pro oddíly Můj klub - Odhadováno, že oddíly získaly v roce 2020 v programu Můj 

klub cca 125 milionů Kč, což je o 5 milionů Kč více než v loňském roce.  

F. Šuman informoval o plánované kategorizaci sportů.  

 

Posilování klubů 

- vnitřní profesionalizace 

- téměř 100 oddílů s kompletní strukturou 

- komplexní vzdělávací program pro oddíly 

- nový vzdělávací program pro rozvíjející se oddíly 

- zvládnutí koronavirové situace v oddílech 

V oddílech dochází k posilování profesionalizace struktury. Tato profesionalizace je velice rychlá a 

pozitivní. V roce 2019 pracovalo v oddílech na plný úvazek již 190 osob (dalších více než 100 lidí 

pracuje na poloviční úvazek a větší úvazek). 

 

Sportovní haly 

- klíčové téma - prostor pro další rozvoj oddílů a celého florbalu 

- NSA přistoupila na vizi vybudování 100 – 150 nových hal 

- připravená finanční podpora, potřeba aby se oddíly spojily se svými městy 

 

 

4) Zpráva revizní komise 

Předseda ORK P. Zahradníček přečetl zprávu ORK. ORK pracovala ve složení Pavel Zahradníček 

(předseda), Petr Zvěřina a Libor Schneider (členové). Ve zprávě delegáty seznámil s činností samotné 

komise a s případy, které ORK řešila během posledního roku. ORK řešila mnoho případů, mnoho 

z nich i složitějších. Řešeno dovolání oddílu Black Angels k ČOV. P. Zahradníček v této věci 

zastupoval Český florbal, oddíl Black Angels zastupovala právní kancelář. Jednání proběhlo korektně, 

rozhodčí komise ČOV chválila ČF za kvalitně vypracovaný předložený materiál. Ze strany oddílu Black 

Angels byl navržen smír, na který Český florbal následně přistoupil. Navrhovaná pokuta byla snížena 

na 5 tisíc Kč. Apel na pořadatele turnajů, aby byla hlídána bezpečnost hracích hal. P. Zahradníček 

poukázal na nevhodnost obsazení pozice předsedy KSŽ Michalem Peterkou, který byl zároveň 



 

předseda oddílu FBŠ Jihlava kvůli možnému střetu zájmů. VV ČF bylo doporučeno vhodně volit z řad 

členů VV předsedy jednotlivých komisí. 

P. Zahradníček krátce okomentoval činnost Arbitrážní komise, kdy je složitý proces odvolání proti 

rozhodnutí AK (pouze v případě formálních pochybení je odvolání jednodušší). Arbitrážní komise 

stáhla ze systému FIS veškeré rozhodnutí z minulosti, na což byl následně upozorněn VV ČF a 

rozhodnutí byla nahrána do systému zpět.  

P. Zahradníček následně okomentoval činnost Disciplinární komise, kdy žádný z členů není rozhodčí, 

což může být mínus při projednávání určitých specifických případů. V těchto případech by se měl tedy 

případ zasílat na posouzení a konzultaci rozhodčím.  

ORK řešila celkem 15 případů, z toho 9 bylo vyhověno. 6 případů se týkalo oddílu FBŠ Jihlava 

(nestandardně vysoký počet případů). V ČF proběhla revize hospodářství a kontrolní audit, nebyla 

nalezena žádná pochybení.  

 

 

5) Zpráva o hospodaření za rok 2019 a návrh rozpočtu na rok 2020 

Předseda Komise ekonomiky a infrastruktury Daniel Novák přednesl zprávu o hospodaření. Valná 

hromada v roce 2019 schvalovala rozpočet v situaci, kdy již bylo známo, jak bude přistoupeno 

k rozdělení státní podpory včetně její výše pro ČF. Prioritou při sestavení rozpočtu zůstala snaha 

udržet programy podpory a naplňovat dlouholeté strategie podpory oddílů z těchto programů tak, aby 

bylo možné plnohodnotně využít jejich pozitivní dopady do florbalového hnutí. V roce 2019 Český 

florbal vykázal pozitivní výsledek hospodaření ve výši 3,4 mil. Kč. KEI poukazuje na fakt, že se 

dlouhodobě daří systematickou prací při přípravě rozpočtu a důslednou kontrolou při následném 

hlídání čerpání jednotlivými pověřenými pracovníky, mít financování ČF pod kontrolou. Jednotlivé 

regiony svůj rozpočet již začínají koncipovat v důsledku okolností, které odráží jejich vlastní stav. 

Z tohoto hlediska se tedy častěji setkáme s rozpočty, které jsou koncipované jako vyrovnané. Můžeme 

konstatovat, že čtyři regiony dopadly lépe, než bylo plánováno, včetně těch, které plánovaly deficitní 

rozpočet. Zbylé tři regiony nakonec skončily sice negativněji, než plánovaly, ale u všech byly původně 

plánovány vyrovnané rozpočty a všechny deficity se pohybují maximálně do výše 6 % proti plánu.  KEI 

proto s jednotlivými regiony řeší jejich finální čerpání.  

Vůči roku 2020 byla na zářijovém jednání VV ČF schválena finální podoba hlavních rozpočtů 

s plánovaným schodkem 2,66 mil. Kč. Finální návrh rozpočtu počítá s faktem, že se ČF podaří 

standardně vyúčtovat všechny získané dotace. Vzhledem k jejich specifickému zaměření 

(reprezentace, talentovaná mládež a organizace sportu) se při případných dalších negativních 

dopadech spojených s pandemií (zejména pokud by došlo k dalším zákazům pořádat sportovní akce 

či k omezením akcí v zahraničí) může stát, že díky jejich nevyúčtování dojde k většímu propadu 

výnosů a také nutnosti navrácení části dotačních příjmů.  

D. Novák dále informoval o ekonomickém auditu, kdy tento audit proběhl bez výhrad. Je potřeba, aby 

spolky zveřejnily schválené účetní uzávěrky na webu justice.cz.  

 

 

6) Programy podpory na rok 2020 

Odpovědní členové z VV krátce představili jednotlivé programy podpory: 

 Program podpory č. 1 - Vznik nových ženských mládežnických družstev - podpora vzniku 

nových ženských mládežnických družstev. Představil P. Musil (předseda KRO). Program 

primárně určen na rozvoj ženských mládežnických družstev. Zaměření pouze na území, kde 



 

je potřeba vytvoření dlouhodobých soutěží (prioritní oblasti). Využití podpory vždy ve vazbě na 

rozvojový plán regionu (i pro vznik nových oddílů).   

Podpora oddílů nezapojených do komplexního programu – rozvoj malých a středních 

oddílů mimo komplexní program podpory. Podpora oddílů, které mají zájem pracovat na svém 

rozvoji. 2 hlavní části: regionální rozvojové projekty, vzdělávací akce a semináře. Aktivní role 

regionů – znalost potřeby oddílů - > rozvojové projekty šité na míru 

 Program podpory č. 3 - Komplexní program – vzdělávání a další rozvoj oddílů za účelem 

zkvalitnění jejich činnosti. Udržení rozsahu podpory oddílů s garancí napříč regiony i kraji. 

Propojení výstupů komplexního programu do práce regionálních složek v rámci regionálních 

rozvojových plánů a práce s dalšími oddíly mimo komplexní program rozvoje – zelená 

skupina. Vytvoření komplexní metodiky rozvoje oddílu – organizační, sportovní, komunikační.  

 Program podpory č. 5 - Podpora vzdělávání trenérů – podpora zkvalitnění vzdělávacího 

procesu trenérů a možnost zahraničních stáží. Představila R. Typlová (předsedkyně Komise 

vzdělávání a mládeže). Pokrytí zahraničních stáží pro české trenéry elitními týmy z TOP 3 

zemí: Švýcarsko – Willer Ersigen; Finsko – Era Wiikingit; Švédsko – IBF Falun. Zvýšení 

dostupnosti programu pro širší okruhy trenérů či šéftrenéry mládeže menších oddílů. Zapojení 

elitních florbalových i neflorbalových zahraničních i domácích odborníků do systému 

vzdělávání. Oblast se nyní vzhledem k situaci pozastavila. 

Soutěžní projekty: 

 Superliga mužů, Extraliga žen, 1. liga mužů a 1. liga žen – projekt užší spolupráce mezi ČF a 

týmy v elitních soutěžích. Představil M. Musil (předseda Komise elitního florbalu a 

medializace). Motivace oddílů v elitních soutěžích k práci s fanoušky a k organizaci divácky 

nadprůměrných utkání.   Platformy pro společná setkání oddílů s výměnou zkušeností a 

podpora propagace elitních soutěží. 1. liga mužů a 1. liga žen – pokračování nastavení 

projektových utkání s cílem přípravy oddílů na nároky Superligy a Extraligy. 

 Podpora marketingu a komunikace superligových oddílů – projekt zaměřený na oblast 

marketingu a komunikace v Livesport Superlize mužů. Představil M. Musil (předseda Komise 

elitního florbalu a medializace). Platforma pro společné setkávání a rozvoj nejvyšší mužské 

soutěže. Intenzivnější práce jeden na jednoho v rámci řešení specifik daného oddílu. Klíčové 

pilíře – práce s benchmarkem, zvyšování kvality internetových přenosů, podpora vlastních 

projektů oddílů; sdílení praxe a vzdělávání oddílů v daných oblastech. 

 

 

7) Mistrovství světa juniorů 2021 

P. Chvojka informoval o plánovaném MS juniorů, které se uskuteční v termínu 28.4. – 2.5.2021 v Brně 

v halách MH Vodova a požádal o spuštění videa k představení loga a hracího místa šampionátu. MS 

juniorů se v ČR uskuteční po 18 letech. Dne 25. listopadu 2020 proběhne los základních skupin 

turnaje. 8 týmů bude dosazeno dle umístění v žebříčku IFF, ostatní sehrají o účast kvalifikaci, která 

byla vzhledem k situaci přesunuta na únor 2021. Vstupenky půjdou do prodeje zhruba týden po losu 

(začátek prosince). Vstupenky budou přednostně nabídnuty českým fanouškům, kteří si již v minulosti 

zakoupili vstupenky na některou z florbalových akcí ČF. Proběhlo setkání s místními kluby, na kterém 

byly představeny a diskutovány základní pilíře možné spolupráce.  

 

 



 

8) Aktualizace stanov 

T. Frank shrnul navrhované úpravy stanov Českého florbalu. Vzhledem ke snaze udržet platnost 

akreditace na vzdělávání trenérů, která umožňuje všem absolventům na základě úspěšného studia 

zažádat o vystavení živnostenského oprávnění na trenérskou činnost, je potřeba doplnit nový bod 

stanov. Dále na základě aktuální situace je navrženo doplnit upřesnění k oprávnění orgánů ČF 

hlasovat a přijímat usnesení mimo jednání.  

 

9) Rozvojový plán a priority dalšího vývoje českého florbalu 

F. Šuman krátce představil plnění cílů rozvojového plánu schváleného 20. VH ČF. Rozvojový plán 

rozdělen do sedmi oblastí: 

 rozvoj a mládež 

 úspěšnost a atraktivita 

 struktura florbalu a systém řízení 

 politika, diplomacie a mezinárodní oblast 

 finance a ekonomika 

 komunikace, medializace a marketing 

 vzdělávání a metodika 

Klíčový materiál pro směřování Českého florbalu, již 7. generace rozvojového plánu.  

 

 

10) Diskuse k předloženým zprávám 

V diskuzi byla projednávána tato témata: 

 

- úprava soutěžního řádu – potřeba úpravy Soutěžního řádu v souvislosti s vyvíjejícím a měnícím se 

okolnostem kolem nemoci COVID-19. Jedná se o: změnu organizace soutěží (systém, postupující a 

sestupující, určení pořadí družstev); organizační, pořadatelské a pravidlové změny; ukončení 

soutěžního ročníku. Cílem celého ČF je primárně zajištění možností pro dohrání sezony.  

 

- návrh k řešení záležitostí člena VV Michala Peterky – odstoupení 2 družstev z celostátních 

soutěží; dle názoru zbylých členů VV nevhodná veřejná komunikace M. Peterky; střet zájmů člena VV; 

odvolání se proti rozhodnutí komise, kterou sám navrhl a vedl ji; poškození VV a ČF; doporučení 

ukončit funkci člena VV. 

M. Peterka se vyjádřil k situaci a podal vysvětlení – odvolání oddílu dle práva; střet zájmů i u jiných 

předsedů komisí ČF. M. Peterka kritizoval nevhodně zvolenou formu komunikace od VV ČF.  

K tématu se vyjadřovali delegáti VH - J. Kučera, T. Kafka, D. Kytler, J. Gurkovský.  

 

- záměr na vznik projektu investiční podpory florbalové infrastruktury (záměr na podporu 

výstavby tréninkových hal) – program podpory by přinášel možnost členskému subjektu (oddílu) získat 

formou půjčky finance či část financí na jimi připravený projekt výstavby sportovní haly/zázemí či 

pořízení investičního hmotného majetku (např. sportovní povrchy).  

 

- spor ČF s oddílem Black Angels – V. Pavlík vysvětlil situaci a následné dovolání oddílu Black 

Angels k ČOV. Cílem odvolání bylo poukázání na skutečnost, že i jiné oddíly hrají utkání 

v nevyhovujících halách.  



 

 

- soutěž dorostenců – P. Voves se dotazoval na způsob, jakým byli vybíráni účastníci této soutěže a 

jakým způsobem se budou vybírat v dalších sezonách (koeficient). M. Kalanin informoval, že za těchto 

podmínek oddíly zbytečně přichází o hráče, kteří by mohli hrát (oddíl ale na 1. ligu dorostenců díky 

nízkému koeficientu nedosáhne). Z. Mlčoušek zodpověděl dotazy. Do budoucna je plánováno soutěž 

dorostenců otevřít pro všechny účastníky, kteří splní dané podmínky. Návrh je nyní v diskuzi v rámci 

tvorby Koncepce.  

 

Všechny dotazy včetně doplňujících byly zodpovězeny. Delegáti následně odhlasovali ukončení 

diskuze. 

 

 

11) Schválení usnesení 

V tomto bodu proběhlo hlasování o jednotlivých usneseních. 

  

12) Volby orgánů  

Předseda Volební komise Luděk Červ vedl volby orgánů. Informoval, že proběhne volba předsedy DK, 

ORK, AK a členů ORK.  

Proběhla veřejná volba předsedy DK, kde byl pouze jeden kandidát a to T. Březina. Předsedou DK byl 

na období od 22. valné hromady do termínu konání 24. valné hromady zvolen Tomáš Březina počtem 

55 hlasů. 

 

Následně proběhla volba předsedy ORK. Tato volba proběhla tajným hlasováním. Kandidáti Tomáš 

Kafka, Michal Peterka a Pavel Zahradníček se představili. Po rezignaci M. Peterky na post kandidáta 

na předsedu ORK následovalo hlasování pouze o dvou kandidátech. Předsedou ORK byl na období 

od 22. valné hromady do termínu konání 24. valné hromady zvolen Tomáš Kafka počtem 32 hlasů. 

Pavel Zahradníček obdržel 25 hlasů. 

 

Proběhla veřejná volba předsedy AK, kde byl pouze jeden kandidát a to M. Řezník. Předsedou AK byl 

na období od 22. valné hromady do termínu konání 24. valné hromady zvolen Martin Řezník počtem 

50 hlasů. 

 

Členy ORK ČF byli zvoleni Libor Schneider počtem 55 hlasů a Petr Zvěřina počtem 57 hlasů.  

 

Luděk Červ ukončil volby orgánů a následně delegáti schválili zprávu volební komise o průběhu a 

výsledcích voleb. 

 

13) Závěr 

Na závěr prezident Filip Šuman poděkoval všem účastníkům 22. valné hromady za hladký průběh a 

s přáním úspěšné další sezóny oficiálně valnou hromadu ukončil. 

 

V Brně 2. října 2020 

 

 ……………………………….. 

        Prezident ČF  


